
Referat fra kvartalsmøde – Visby Koordineringsmøde 

tirsdag d. 6. februar 2024 kl. 19:00 på Visby Brandstation 

Referat af mødet: 

1. Kort præsentation af de tilstedeværende                            

Deltagere til mødet: 

Vært: Jan Jespersen-Brandværn, Alice Brun-Lokalråd, Søren Hermann-Brandværn og 

Vandværk, Anette Christensen–Spejderne, Lisbeth Kristensen-Linnet’s håndværk og 

Lokalråd, Arne Kruhl–Brandværn og Vandværk, Trille Jacobsen–Lokalråd,                 

Gitte Møller- Byfest, Else Jespersen- Forsamlingshus og Lokalråd-skolen. 

  

2. Gensidig orientering om planlagte eller overvejede aktiviteter og 

arrangementer de kommende 3-6 måneder. 

Alle arrangementer ligges i kalenderen på hjemmeside Visbynet.dk og på infoland app. 

App er en god ide at have, da man hurtigt kan få et overblik over 

aktiviteter/arrangementer i Visby.    

• Vandværket har generalforsamling d. 27. februar – vandet på den nye vandboring 

på Møllevej, har desværre vist sig at være forurenet med arsen, som ligger med en 

værdi på over 5 over det tilladte. Der arbejdes med at finde nye steder, hvor man 

kan lave en ny vandboring, og man er er i gang med at lave aftale med lodsejer. 

 

• Brandværnet – der vil komme et åbent hus arrangement – hvor man vil køre på 

rekruttering af nye medlemmer og indvielse af ny brandbil, dato ligger ikke fast, 

men det vil blive inden sommerferie. 

 

• Spejderne har lige holdt fastelavn – der kommer generalforsamling, dato er ikke 

fastsat endnu. De er ved at undersøge om de skal til forårsmarked på Trøjborg 

langfredag, hvor de andre år har solgt øl, vand og grillpølser. Spejderne har fået 3 

nye spejderledere, Oliver, Christoffer og Emilie, og der er også kommet nye børn til. 

Men man har ikke så mange ældre spejdere- de flest stopper efter de er blevet 

konfirmeret. Der arbejdes med en dag, hvor spejderne og brandværn laver en 

praktisk dag, ikke planlagt noget endnu.  

 

• Arne Kruhl - Visby Maskinstation kan fejre 60 års jubilæum og 20 år siden Arne 

har overtaget firmaet. Der er ikke sat nogen dato endnu –man må gerne finde 

billeder, hvor Visby Maskinstation har udført arbejde på. 

 

• Lokalrådet – holder månedligt møde – arbejder med lokaludviklingsplan (LUP) er 

talerøret ud til borgerne, der kommer flere og flere ting fra kommunen, som der 

skal tages stilling til. Lokalråd holder generalforsamling d. 5. marts, der er 2 som 

ikke ønsker genvalg. Der vil også blive orienteret fra de projektgrupper, som 

løbende er blevet nedsat på borgermøde, og så er der også en opfølgning i 

september i forhold med LUP. LUP ligger på visbynet.dk, så alle kan læse den. 

Kommunen oplyser, at projekt cykelsti ud til togbanen er forsinket, da der lige nu 

arbejdes med andre projekter, men den kommer og pengene er sat af til den. 

Projektgruppe Trosalta – der er indhentet tilbud på renovering af Trosalta, det er 

meningen at toilet også flyttes over i huset, der skal lægges vand og el ind, der er 

lavet aftaler med kommunen, at de betaler for el og vand, og alle tilladelser er i 

hus. Så nu er der ved at blive søgt penge til projektet. Huset skal være til glæde for 

alle. Det er åbent, men låses af mellem kl. 8 og kl. 20.                        

Multipladsen er færdig, lysmasten mangler lige at blive rettet til, da lys falder 



forkert, det gøres, når man kan komme ind med maskiner igen. Kontakt til at tænde 

lyset sidder over på skur, lyset er tændt 1 time når man tænder for det (kl. 8-22). 

Der er planer om at lægge fliser fra klubhuset, rundt om petenquebanen og en sti 

ned til multipladsen, så alle har mulighed for at komme derned. Det er 

idrætsforeningen, som kommer til at have opsyn med multipladsen fremadrettet. 

Multipladsen bliver brugt en del, også udefra kommer på multipladsen. Folk er gode 

til at lægge ting på pladsen i skuret. Gitte Møller har lagt pentaquespil over i skuret. 

 

• Byfesten bliver noget anderledes i år end tidligere år, så det kræver mange 

frivillige til at få det til at lykkes, at få afholdt en god byfest. De er kun 6-7 tilbage i 

byfestudvalget, så der er plads til flere i udvalget. Byfesten vil som tidligere år 

holdes fra onsdag til lørdag i uge 31.  

 

• Forsamlingshuset holder generalforsamling 18. marts, der er 2 som ikke ønske 

genvalg, alle er velkommen, stemmeret til andelshaver, man kan købe et 

andelsbevis til 250 kr., et engangsbeløb. Udbrede kendskabet om at blive 

andelshaver, flere har ikke hørt om det. Der er planer om at holde børnediskotek i 

løbet af året.  

                 -  

• Skolen – projektgruppen har ligget i bero – og sidste tilbagemelding fra Yvonne, 

som er områdeleder, at kommunen ser på at reducere m2, og der ikke noget vi kan 

gøre. Men der nævnes at projektgruppe, måske skulle prøve noget, så længe der er 

børn i byen. Der er skrevet besked i projektgruppe om at holde et møde. 

                                                            

3. Ønsker om samarbejde om aktiviteter eller arrangementer                                 

- Brandværn og spejdere laver en dag sammen.    

 

4. Opsamling til Visby-kalenderen  

Vigtigt så snart I har sat en dato for jeres arrangementer, så giv Alice besked så det 

kan sættes i kalenderen, så vi ikke laver overlapning af arrangementer.  

Alice opdaterer kalenderen, app og Bindeleddet.  

 

5. Eventuelt 

 

Aftale om nyt møde: 

Næste møde er mandag d. 6. maj kl. 19:00 ved spejderne.     

                   

- Man kan stadigvæk melde sig til Alice, hvis man ønsker at få lavet et lille portræt af sin 

forening og arrangement, som lægges på visbynet.dk og facebook. 

 

- Visby Idrætsforening og Lokalrådet blev Årets Forening i Tønder kommunen, og fik 

10.000 kr. De penge skal bruges i forbindelse med multipladsen. Noget som de unge på 

14-18 år kan være med til at planlægge/stå for m.m., honorar til instruktør, evt. pizza 

og en turnering bagefter. Der ligger ikke noget konkret fast, men målgruppen er de 

unge. 

 

- Der snakkes om julebelysning hele vejen igennem byen, Leif har arbejdet i det for 

lokalrådet, men spørgsmålet er om der skal nedsættes en projektgruppe, hvis der er 

stemning for det. Tages op på borgermøde om Lokal Udviklingsplan. 

Mødet blev afsluttet med at Jan ledsaget af Søren og Arne gav en rundvisning og 

fortælling om brandstationen. Tak for god og interessant rundvisning.  


